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BR.0052-14-2/09 
 

 
Protokół Nr XLVII/2009 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 16 grudnia 2009 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00, a zakończono o godzinie 14.00. 
Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 21 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, 
Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele 
prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLVI sesji. 
4. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2010 r.   

6. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 128/XVIII/2008 z dnia 6 grudnia 2007 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak 
na lata 2008-2010 r. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

8. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2009. 

9. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 rok: 
− przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
− przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów, 
− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
− przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i 

Komisji BudŜetu i Finansów, 
− dyskusje oraz przyjmowanie przez głosowanie wnoszonych wniosków, 
− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak.  
11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czerwonak Zbigniew Zieliński. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad.  
 Wójt Mariusz Poznański zgłosił wniosek o przeniesienie punktów: 5, 6, 7 po punkcie 9 
porządku obrad, w miejsce w/w punktów wprowadzić odpowiednio uchwałę zmieniającą 
uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu 
Gminy Czerwonak na 2009 r., uchwałę uchylającą uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy 
Czerwonak z dnia 17 września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie 
„Kanalizacja sanitarna Czerwonak ul Źródlana”, uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr 
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309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie złoŜony wniosek. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 
głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 20 obecnych na sali. Porządek obrad został przyjęty 16 
głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

 
Porządek obrad po zmianach:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLVI sesji. 
4. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 

Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni. 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 

6. Uchwała uchylająca uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak ul Źródlana”. 

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia  
17 września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

8. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2009. 

9. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 rok: 
− przedstawienie projektu uchwały budŜetowej wraz z uzasadnieniem, 
− przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i Finansów, 
− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
− przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i 

Komisji BudŜetu i Finansów, 
− dyskusje oraz przyjmowanie przez głosowanie wnoszonych wniosków, 
− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2010 r.   
11. Uchwała zmieniająca uchwałę nr 128/XVIII/2008 z dnia 6 grudnia 2007 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak 
na lata 2008-2010 r. 

12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013. 

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak.  
14. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 

gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XLVI sesji. 
 Radny Waldemar Filipowicz zgłosił wniosek, aby z uwagi na dwa posiedzenia sesji w 
grudniu br. oraz brak czasu na zapoznanie się z protokołem przenieść jego przyjęcie na 
kolejną sesję. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie wniosek o 
nieprzyjęcie protokołu. Wniosek został zatwierdzony 20 głosami, przy 1 wstrzymującym się. W 
związku z tym protokół nie został przyjęty. 
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Ad.4. Informacja doraźnej komisji Rady Gminy Czerwonak ds. Monitorowania Lokalizacji 
Spalarni oraz komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni. 

Przewodniczący komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 
Czerwonak w przedmiocie lokalizacji spalarni Marcin Wojtkowiak przedstawił podsumowanie 
konsultacji. Przypomniał, Ŝe odbyły się 4 zebrania z mieszkańcami gminy, podczas których 
przedstawiono koncepcję rozwiązania układu komunikacyjnego. Poinformował, Ŝe łącznie w 
konsultacjach wzięło udział 868 mieszkańców, co stanowi zaledwie 4,5 % uprawnionych do 
głosowania, 76,84 % osób oddało głos na NIE, 0,81 % na TAK, 22,35 % na TAK, ale tylko w 
przypadku powstania nowego układu komunikacyjnego. Przedstawił główne czynniki 
wpływające na stanowisko mieszkańców, tj.: miejsce zamieszkania, problem C.O.Ś i kwestia 
braku zaufania, treść Raportu Oceny Oddziaływania na Środowisko, nierozwiązany problem 
komunikacyjny, niedokładne i nierzetelne przygotowanie koncepcji nowego układu 
komunikacyjnego, brak gwarancji finansowych, współpraca trzech samorządów. Protokół 
komisji z wynikami przeprowadzonych konsultacji stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 
prezentacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę 237/XXXIII/2008 Rady Gminy Czerwonak z dnia 18 
grudnia 2008 r. w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2009 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany do budŜetu. Wyjaśniła, Ŝe są one 
głównie spowodowane trudnościami w realizacji dwóch inwestycji. Zwiększa się dochody z 
tytułu kary umownej naliczonej z tytułu odstąpienia od umowy oraz przekroczenia terminów 
umownych na zadanie - budowa nawierzchni ul. Krętej w Bolechówku w kwocie 113.442,21 
zł. Środki te zostaną przeznaczone na dalsze prace związane z realizacją ul. Krętej. W związku 
z opóźnieniami realizacji budowy kanalizacji przy ul. Źródlanej w Czerwonaku, nie jest moŜliwe 
wykorzystanie w 2009 r. środków z WFOŚiGW. Wykonawca nie jest w stanie zafakturować i 
rozliczyć poŜyczki w kwocie 400.000,00 zł, wobec tego gmina musi zaangaŜować własne 
środki.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami, przy 1 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Ad.6. Uchwała uchylająca uchwałę Nr 310/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie „Kanalizacja sanitarna 
Czerwonak ul Źródlana”. 
  Skarbnik Radosława Wiśniewska powiedziała, Ŝe w/w uchwała dotyczy zmian do 
budŜetu na 2009 r., które omówiła w poprzednim punkcie. Poinformowała, Ŝe trwają 
rozmowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, aby mimo 
wszystko poŜyczka nie przepadła, być moŜe w przyszłym roku uda się ją odzyskać. 

Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami, przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 
Ad.7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr 309/XLIII/2009 Rady Gminy Czerwonak z dnia  
17 września 2009 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska powiedziała, Ŝe nie jest moŜliwe wykorzystanie 
poŜyczki w wysokości 400.000,00 zł, w związku z tym do pełnej realizacji wydatków 
inwestycyjnych zaplanowanych w budŜecie Gminy Czerwonak na  2009 rok niezbędne jest 
zaciągnięcie kredytu długoterminowego do kwoty 7.782.700,00 zł.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami, przy 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Ad.8. Uchwała w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budŜetowego 2009. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. Powiedziała, Ŝe na wniosek Wydziału Rozwoju i Promocji autopoprawką 
wprowadza się dodatkowe zadanie w ramach wydatków niewygasających – realizacja 
projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Czerwonak w kwocie 1.200,00 zł z terminem wykonania 
maksymalnie do 30 czerwca 2010 r. Wyjaśniła, Ŝe realizacja niektórych zadań nie była 
moŜliwa m.in. ze względów kosztowo – kredytowych, finansowych, a takŜe z uwagi na 
nieterminowe wykonanie umów. 

Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o termin realizacji zadań. 
Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe termin 30 czerwca 2010 r. wynika z 

nowej ustawy o finansach publicznych, prawdopodobnie zadania zostaną zrealizowane 
wcześniej, 30 czerwca 2010 r. jest to bezpieczna granica, maksymalny termin.
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zapytał, dlaczego kładka rowerowa w 
Owińskach oraz chodnik wzdłuŜ ulicy Poznańskiej w Kicinie nie zostały zrealizowane w 2009 r.
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe kładka rowerowa jest realizowana, 
projektant koncepcji ma problem z uzyskaniem uzgodnienia. Istnieje obawa, Ŝe nie otrzyma 
go do końca 2009 r., w związku z tym zadanie wpisano na listę wydatków niewygasających. 
W przypadku budowy chodnika w Kicinie gmina równieŜ czeka na uzgodnienia. Obecnie 
aby skorzystać ze specustawy naleŜy złoŜyć projekt wraz z pełną dokumentacją, a trwają 
procedury środowiskowe, uzgodnienia odpowiednich organów. Dodał, Ŝe większość 
projektów jest na ukończeniu. 

Radny Tadeusz Sikoń zwrócił uwagę na błąd pisarski w § 1 ust. 5 dotyczący kwoty.
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe kwotę „21.3550,00” naleŜy zastąpić 
kwotą „21.350,00”. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała 
została przyjęta 19 głosami, przy 1 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska omówiła autopoprawkę, wyjaśniła, Ŝe częściowo jest 
ona związana z uwagami RIO.  
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Anna Flaczyńska powiedziała, Ŝe budŜet 
został skonstruowany ostroŜnie, jest to racjonalne posunięcie, pozytywnie ocenione przez 
komisję. Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, drobne uwagi, 
które miała izba zostały naniesione w projekcie. Zwróciła uwagę, Ŝe planowane dochody w 
2010 r. będą wyŜsze niŜ w 2009 r., ale zdaniem komisji realnie mogą być niŜsze. Komisja ma 
wątpliwości czy uda się uzyskać dochody ze sprzedaŜy mienia, ceny nie konkurują z rynkiem, 
gdyŜ muszą być powiększone o VAT, są nieprzystające do moŜliwości dzisiejszych nabywców, 
być moŜe warto obniŜyć ceny. Wobec obecnej sytuacji na rynku pracy wpływy z PIT równieŜ 
mogą okazać się niŜsze niŜ załoŜone. Powiedziała, Ŝe wydatki zgodnie z załoŜeniem 
dochodowym są mniejsze niŜ w roku bieŜącym, co nie nastraja optymistycznie, przy czym 
zadłuŜenie gminy wrasta. Przewodnicząca komisji stwierdziła, Ŝe wydatki bieŜące nie 
przewyŜszają dochodów bieŜących, co jest jak najbardziej poprawne. Zdaniem komisji w 
projekcie brakuje wyraźnych celów, jest mniej inwestycji, nieliczne inwestycje drogowe zaleŜą 
od róŜnych czynników (powiązanie z innymi decyzjami, zmiany w ustawach), więc nie ma 
pewności czy zostaną zrealizowane. Zdaniem komisji kwota przeznaczona na utrzymanie 
dróg jest mocno zaniŜona – 1 mln 300 tys. zł. Inwestycje stanowią 14 % budŜetu, jest to 
znaczna obniŜka wobec lat ubiegłych. Podkreśliła, Ŝe od 2002 r. na opiekę społeczną i 
oświatę gmina dopłaca od 42 do 47 % (poza środkami z subwencji). Zwróciła uwagę, Ŝe w 
oświacie nie ma zaplanowanych inwestycji w 2010 r., a poziom nakładów jest na tym samym 
poziomie co w 2009 r. Zdaniem komisji moŜna przypuszczać, iŜ gmina jest na tyle zamoŜna, Ŝe 
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moŜe świadczyć opiekę społeczną na wyŜszym poziomie niŜ to przewiduje ustawodawca. 
Powiedziała, Ŝe komisja uszeregowała zadania rezerwowe w następujący sposób: projekt 
parkingu – dojazd do Szkoły Podstawowej w Kicinie, remont –poszerzenie parkingu przy 
Ośrodku Zdrowia w Czerwonaku oraz zakup i montaŜ windy przy budynku, ścieŜka rowerowa 
Bolechowo – Zielone Wzgórza, budowa chodnika wzdłuŜ ul. Poprzecznej i Zielonej. Podkreśliła, 
Ŝe najwaŜniejsze jest traktowanie budŜetu jako struktury elastycznej, która płynnie 
dostosowuje się do aktualnych potrzeb, do zmieniających się warunków zewnętrznych. 
Powiedziała, Ŝe zgodnie z prognozą deficyt się umniejsza, co jest pozytywne, choć trzeba 
pamiętać, Ŝe prognoza sporządzana jest na podstawie obecnie znanych warunków, za kilka 
lat moŜe okazać się, Ŝe nie będzie zmniejszał się aŜ tak jak przewidujemy. Widoczne jest 
zwiększenie kredytów, oscylują one na poziomie 40 %, są to zarówno nowe kredyty, jak i 
zaciągnięte w poprzednich latach. Zdaniem komisji wydziały powinny dysponować 
dokumentacją, aby w sytuacji zaoszczędzenia środków płynnie przenieść je na realizację 
innych zadań, przede wszystkim inwestycji drogowych. Podsumowując powiedziała, Ŝe 
Komisja BudŜetu i Finansów ocenia przyszłoroczny budŜet jako racjonalny, nieco spłaszczony, 
oszczędny, ale niebudzący wielu wątpliwości, został zaopiniowany pozytywnie bez większych, 
burzliwych dyskusji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Henryk Szczot odczytał uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie: wyraŜenia opinii o projekcie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 
rok (załącznik nr 8 do protokołu), wyraŜenia opinii o moŜliwości sfinansowania deficytu 
budŜetu Gminy Czerwonak (załącznik nr 9 do protokołu), wyraŜenia opinii o prawidłowości 
prognozy kwoty długu Gminy Czerwonak (załącznik nr 10 do protokołu). 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe zgadza się ze słowami radnej Anny Flaczyńskiej, 
duŜe środki są przeznaczane na oświatę oraz opiekę społeczną, ale za takimi stwierdzeniami 
powinna stać decyzja o ewentualnych cięciach. Zwrócił uwagę, Ŝe cięcia w oświacie 
musiałyby się odbyć obniŜeniem standardu oświatowego, kosztem działań 
nadprogramowych. ZauwaŜył, Ŝe inwestycje z zakresu oświaty kończą się w 2009 r., placówki 
oświatowe są wyremontowane, do realizacji została hala sportowa w Owińskach, jest ona 
potrzebna społeczności, choć na dziś nie jest niezbędna. Poinformował, Ŝe subwencja z 
zewnątrz nie wystarcza nawet na wynagrodzenia dla nauczycieli. Wójt zwrócił się z prośbą o 
propozycje cięć w opiece społecznej. Zwrócił uwagę, Ŝe rząd ogranicza własne środki 
poprzez podnoszenie kryteriów, tym samym wydłuŜa się kolejka osób oczekujących pomocy 
od gminy. Zdaniem Wójta ewentualna rezygnacja z programów realizowanych przez GOPS 
byłaby złym rozwiązaniem, GOPS prowadzi wiele dobrych programów, nie od razu przynoszą 
one efekty, ale po pewnym czasie. Dodał, Ŝe została zawiązana spółdzielnia socjalna, 5 osób 
podjęło się jej załoŜenia, Gmina Czerwonak jest pierwszą gminą w Polsce, która jest 
inicjatorem takiej spółdzielni. Wójt pogratulował Dyrektor GOPS Małgorzacie Brzezińskiej – 
Budych pomysłu. Podkreślił, Ŝe jest to wzorcowy sposób inwestowania w opiekę społeczną, 
dający szansę zatrudniania, gmina będzie mogła korzystać z usług spółdzielni. Takie 
rozwiązanie w przyszłości odciąŜy budŜet gminy przeznaczany na pomoc społeczną. 
Podkreślił, Ŝe mieszkańcom gminy dzieje się coraz gorzej, więc nie moŜna ograniczać 
wydatków socjalnych, co najwyŜej moŜna je racjonalizować. Wójt zwrócił uwagę, Ŝe wydatki 
bieŜące nie przewyŜszają przychodów, jest to najistotniejsze. Powiedział, Ŝe od 6 lat 
priorytetem jest realizacja kanalizacji w ramach projektu „Puszcza Zielonka”, w przyszłym roku 
gmina zainwestuje 1 mln zł, a w przeciągu 2 lat zyska inwestycję wartą 30 mln zł. BudŜet jest 
wbrew pozorom bardzo ambitny i napięty. Nowa ustawa o finansach publicznych zakłada, 
Ŝe w 2014 r. będzie badana dynamika przychodu gminy, a nie statyka. Gmina porusza się po 
bezpiecznej krawędzi, więc większe pogłębianie budŜetu nie ma sensu. Jest to optymalne 
rozwiązanie, zawiera wszystkie moŜliwe elementy, choć w wielu punktach budŜet jest 
niepewny, np. sprzedaŜ gruntów, jeśli nie będzie obrotu, nie znajdzie się kupiec to gmina nie 
zarobi. BudŜet jest racjonalnie przedstawiony, przemyślany, wszystkie wskaźniki są 
zastosowane. Powiedział, Ŝe opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej są pozytywne, projekt 
budŜetu został sprostowany autopoprawkami, które uwzględniają uwagi RIO. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poprosił o omówienie opinii RIO, zapytał skąd 
wynikają róŜnice przy dochodach w pkt. V uchwały RIO w sprawie wyraŜenia opinii o 
projekcie budŜetu Gminy Czerwonak na 2010 r., zapytał czy uwagi zostały wyjaśnione. 
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 Skarbnik Radosława Wiśniewska odnosząc się do pkt. V w/w uchwały powiedziała, Ŝe 
zadania były rozbite, a powinny być dodane w jednej pozycji, zmiana została wniesiona 
autopoprawką, róŜnica 17 tys. zł dotyczy wydatków bieŜących w GOPS, po dyskusji z RIO 
przyznano gminie rację, dlatego ta uwaga nie została uwzględniona w projekcie, wyjaśniono 
równieŜ uwagi dotyczące wieloletniego planu inwestycyjnego, większość programów 
zakończyła się w 2009 r., załącznik zostanie uzupełniony o inwestycje zupełnie nowe 
wprowadzane w 2010 r. (nie uwzględniając zakończonych). 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński przypomniał, Ŝe na poprzedniej sesji wszystkie 
komisje pozytywnie zaopiniowały projekt budŜetu na 2010 r. 
 Radny Marek Pietrzyński zaproponował, aby uchwalić zasady przyznawania ze 
środków własnych dofinansowania na oświatę, wdroŜyć instrumenty pozwalające na 
oszczędne gospodarowanie środkami. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o gwarantowaną kwotę na nasadzenia przy Placu 
Przemysława w Owińskach, czy mniejsze środki przeznaczone na Transkom nie wpłyną na 
zmianę rozkładu jazdy autobusów oraz o koszty, jakie gmina poniesie w związku z realizacją 
ul. Krętej w Bolechówku. 
 Radny Piotr Picyk powiedział, Ŝe po wyjaśnieniach uzyskanych w urzędzie na liście 
inwestycji rezerwowych miała znaleźć się pozycja - opłotowanie terenu sportowego LKS Kicin, 
w związku z tym proponuje wprowadzić takie zadanie. 
 Radny Marcin Wojtkowiak stwierdził, Ŝe cięcie wydatków na opiekę społeczną w 
obecnej sytuacji byłoby najgorszym rozwiązaniem, gdyŜ za rok, dwa, trzy lata kolejka 
potrzebujących wydłuŜy się. Zwrócił uwagę, Ŝe gmina nie korzysta ze środków z Europejskiego 
Funduszu Społecznego, naleŜy zastanowić się jak lepiej wykorzystywać dostępne instrumenty. 
Powiedział, Ŝe w sprawie sali w Owińskach naleŜy postawić sprawę jasno, nie ma środków na 
jej budowę, natomiast potrzeba budowy jest, obecna sala to kpina. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe zdaniem Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Rekreacji remont Szkoły Podstawowej w Owińskach, a takŜe budowa sali 
sportowej są potrzebne, obecnie nie ma środków na te zadania, ale w przyszłości tymi 
tematami trzeba będzie się zająć. Odnosząc się do pytania radnego Marka Pietrzyńskiego 
zauwaŜyła, Ŝe tak jak powiedział Wójt Mariusz Poznański środki z subwencji nie wystarczają na 
wynagrodzenia, więc trudno w oświacie szukać oszczędności, ale oczywiście moŜna się nad 
tym zastanowić. 
 Wójt Mariusz Poznański przypomniał, Ŝe o Transkomie wypowiadał się na ostatniej sesji, 
nie przewiduje zmiany kursowania autobusów, ale nie moŜe tego zagwarantować. 
Poinformował, Ŝe według planu ul. Kręta w Bolechówku będzie kosztowała gminę ponad 2 
mln zł, obecnie firma ułoŜyła krawęŜniki, droga jest wysypywana tłuczniem, przyłącza są 
zabezpieczone przed zimą, ze względu na zwiększony zakres prac, których nie moŜna było 
przewidzieć, ich część zostanie przeniesiona na przyszły rok. Dodał, Ŝe na wiosnę zostanie 
ogłoszony drugi przetarg na dokończenie inwestycji, roboty szacuje się na kwotę ok. 1 mln zł. 
Wójt przedstawił listę planowanych nasadzeń w 2010 r., na Plac Przemysława zaplanowano 
kwotę ok. 100.000,00 zł, łącznie 270.000,00 zł. Odpowiadając na pytanie radnego Marka 
Pietrzyńskiego wyjaśnił, Ŝe w obecnej sytuacji wskazywanie dyrektorowi szkoły klucza według, 
którego ma przydzielać środki nie jest sensowne, nie jest to kompetencja rady, a Wójta, 
rozmowy moŜna prowadzić z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji. Zwrócił uwagę, Ŝe 
dyrektorom szkół trudno zarządzać środkami według sztywnych zasad, powiedział, Ŝe jest 
przeciwnikiem takich rozwiązań. ZauwaŜył, Ŝe w tym celu został powołany Pełnomocnik ds. 
Oświaty, który panuje nad oświatą, spotyka się z dyrektorami szkół, w zaleŜności od potrzeb 
uzgadnia podział środków, SAPO jest właściwym organem do współpracy z Komisją Oświaty, 
Kultury, Sportu i Rekreacji. Stwierdził, Ŝe być moŜe naleŜy zwiększyć nadzór nad wydatkami, 
np. na energię elektryczną. Obecny system jest stabilny dla dyrektorów szkół, dający 
bezpieczeństwo zatrudnienia i funkcjonowania, choć nie jest idealny. Zdaniem Wójta Rada 
Gminy moŜe występować z propozycjami, wnioskami organizacyjnymi, ale dzielenie środków 
według kryteriów nie jest jej kompetencją. Odnosząc się do wypowiedzi radnego Marcina 
Wojtkowiaka powiedział, Ŝe sala w Owińskach jest, ale nie spełnia warunków hali sportowej. 
Wyjaśnił, Ŝe budowa hali będzie kontynuowana, gmina otrzymała pozwolenie na budowę, 
chciałby rozpocząć budowę w takim momencie, gdy gmina będzie dysponowała środkami 
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własnymi, a takŜe zewnętrznymi (gmina będzie starać się o dofinansowanie od Marszałka), 
aby inwestycję zakończyć w ciągu 2 lat.  
 Wójt odpowiedział, Ŝe jest przeciwny, aby opłotowanie stadionu LKS Kicin znalazło się 
w zadaniach rezerwowych, gdyŜ gmina nie jest właścicielem terenu, ale jest zainteresowana 
wykupem.  
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe moŜna przemyśleć propozycję montaŜu windy 
przy Ośrodku Zdrowia dodał, Ŝe budynek moŜe być przeznaczony do sprzedaŜy w przyszłym 
roku,  więc nie ma potrzeby budowy windy. 
 Radna Renata Walerych zapytała czy, jeśli gmina ogłosi przetarg na sprzedaŜ 
budynku, w którym znajduje się Ośrodek Zdrowia czy nie będzie to skazanie mieszkańców na 
monopol, czy nie pozbawi to gminy pewnych moŜliwości. Radna podkreśliła, Ŝe 
zdecydowanie sprzeciwia się sprzedaŜy majątku pod cele słuŜby zdrowia, gmina nie powinna 
pozbawiać się specjalistycznie funkcjonującego majątku.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe Wójt nie podjął decyzji o sprzedaŜy, 
cały czas trwają analizy, w planie zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i 
Koziegłowy jest zabezpieczenie budynku pod potrzeby opieki zdrowotnej. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poddał pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 Wójt Mariusz Poznański podziękował za przyjęcie budŜetu na 2010 rok. Poinformował, 
Ŝe zakończył się audyt systemu zarządzania jakością ISO 9001:2008, urząd otrzyma pozytywną 
rekomendację w styczniu, podziękował Kierownikowi Wydziału Organizacyjno-
Administracyjnego Ani Sobczak, która była pełnomocnikiem Wójta  oraz pracownikom za 
dodatkową pracę związaną z ISO. Poinformował, Ŝe naleŜy poprawić przepływ informacji 
między Biurem Rady a Urzędem Gminy. Powiedział, Ŝe kaŜde pismo oraz wiadomość  
skierowana do Wójta musi być zarejestrowana w kancelarii. Warto zastanowić się nad 
dostarczaniem materiałów sesyjnych w wersji elektronicznej, a wersja papierowa byłaby 
przygotowywana tylko na komisje, jest otwarty na róŜne propozycje. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński podziękował pracownikom urzędu i jednostek 
organizacyjnych, którzy angaŜowali się w pracę nad budŜetem gminy.          

Dalszą część obrad prowadziła Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak. 
 
Ad. 10. Uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2010r. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji w Gminie Czerwonak, Marlena 
Łochyńska powiedziała, Ŝe  zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi do zadań własnych Gminy naleŜy prowadzenie działań związanych z 
profilaktyką i rozwiązywaniem problemów uzaleŜnień, a zadania te obejmują w 
szczególności, następujące zagadnienia: 

1. zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzaleŜnionych od alkoholu; 

2. udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 
psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie; 

3. prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w 
szczególności dla dzieci i młodzieŜy, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 
sportowych, a takŜe działań na rzecz doŜywiania dzieci uczestniczących w 
pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4. wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, słuŜącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych; 

5. podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów zakazu sprzedaŜy i 
podawania napojów alkoholowy, jak równieŜ zakazu reklamy i promocji napojów 
alkoholowych oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarŜyciela 
publicznego; 

6. wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 
integracji społecznej. 
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Realizacja powyŜszych zadań, w myśl cyt. ustawy, prowadzona jest w ramach Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, uchwalanego corocznie 
przez Radę Gminy. 
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska-Bachor 
poinformowała, Ŝe komisja zajmowała się tematem i po wyjaśnieniach Pani Marleny 
Łochyńskiej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
 Radny Andrzej Moczulski stwierdził, Ŝe centrum powinno podjąć działania w kierunku 
ograniczenia sprzedaŜy alkoholu. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o profilaktykę wśród dzieci i młodzieŜy oraz o kontrolę 
sprzedaŜy napojów alkoholowych, jego zdaniem nie moŜna dopuścić do sprzedaŜy alkoholu 
nieletnim. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji Marlena Łochyńska 
poinformowała, Ŝe w ramach profilaktyki prowadzonej wśród dzieci i młodzieŜy w szkołach 
jest realizowany program „Spójrz Inaczej”. Kontrolą sprzedaŜy zajmuje się Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 Radny Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe profilaktyka jest niezbędna, warto się 
zastanowić czy pewnych działań zawartych w programie nie zmienić. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała jaka liczba dzieci korzysta ze świetlic, zwróciła 
uwagę, Ŝe duŜo specjalistów zostało przeszkolonych do prowadzenia zajęć z dziećmi w 
świetlicach, ale nie wszyscy chcą pracować, więc czy warto szkolić duŜą liczbę 
wychowawców, na których wydatkuje się duŜe środki.  
 Pani Marlena Łochyńska wyjaśniła, Ŝe Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  w całości jest finansowany z zezwoleń pochodzących ze 
sprzedaŜy napojów alkoholowych. Na terenie gminy funkcjonują 4 świetlice 
socjoterapeutyczne, na stałe ze świetlic korzysta 42 dzieci. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe program jest dobrze przygotowany jest kadra, 
która w sposób profesjonalny go realizuje, środki są zarezerwowane. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. 11. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 128/XVIII/2008 z dnia 6 grudnia 2007r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 
2008-2010r. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji w Gminie Czerwonak Marlena 
Łochyńska powiedziała, Ŝe zgodnie z ustawą przeciwdziałanie narkomanii naleŜy do zadań 
własnych Gminy, obejmujących: 

1. zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzaleŜnionych i osób zagroŜonych uzaleŜnieniem; 

2. udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii, pomocy 
psychospołecznej i prawnej; 

3. prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej 
zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieŜy, 
w tym prowadzenie zajęć sportowo – rekreacyjnych dla uczniów, a takŜe działań na 
rzecz doŜywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo 
– wychowawczych i socjoterapeutycznych; 

4. wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych i osób fizycznych, 
słuŜących rozwiązywaniu problemów narkomanii; 

5. świadczenie pomocy społecznej osobom uzaleŜnionym i rodzinom osób 
uzaleŜnionych dotkniętym ubóstwem i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze 
środowiskiem lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu 
socjalnego. 

Realizacja powyŜszych zadań prowadzona jest w ramach Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Czerwonak na lata 2008-2010, uchwalonego przez 
Radę Gminy Czerwonak w 2007 r. W programie na 2010 r. realizowane będą wytyczone cele 
szczegółowe: 
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- koordynacja działań profilaktycznych na terenie gminy Czerwonak, 
- efektywne zagospodarowanie czasu wolnego, 
- podniesienie stanu wiedzy społeczności lokalnej na temat problemu narkomanii. 
 Radny Marcin Wojtkowiak stwierdził, Ŝe problem narkomanii nie jest dobrze 
zdiagnozowany, radny widzi potrzebę poszukiwania środków zewnętrznych.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 18 głosami, przy 1 wstrzymującym się  i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad. 12. Uchwała zmieniająca uchwałę Nr 229/XXXIII/2008 z dnia 18 grudnia 2008r. w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy 
Czerwonak na lata 2009-2013r. 
 Kierownik Centrum Profilaktyki, Terapii i Rehabilitacji w Gminie Czerwonak Marlena 
Łochyńska powiedziała, Ŝe zgodnie z ustawą o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych do zadań własnych gminy w zakresie zapewnienia 
równego dostępu do świadczeń opieki zdrowotnej naleŜy w szczególności: 

1. opracowywanie i realizacja oraz ocena efektów programów zdrowotnych 
wynikających z rozeznanych potrzeb zdrowotnych i stanu zdrowia mieszkańców 
gminy; 

2. przekazywanie powiatowi informacji o realizowanych programach zdrowotnych; 
3. inicjowanie i udział w wytyczaniu kierunków przedsięwzięć lokalnych zmierzających 

do zaznajamiania mieszkańców z czynnikami szkodliwymi dla zdrowia oraz ich 
skutkami; 

4. podejmowanie innych działań wynikających z rozeznanych potrzeb zdrowotnych i 
stanu zdrowia mieszkańców gminy. 

Realizacja powyŜszych zadań prowadzona jest w ramach Gminnego Programu Ochrony i 
Promocji Zdrowia Mieszkańców Gminy Czerwonak na lata 2009-2013r., uchwalonego przez 
Radę Gminy w 2008 roku. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał czy gmina dostrzega problem braku oddzielnych 
poczekalni dla dzieci chorych i zdrowych w poradniach gminnych. 
 Radny Marek Pietrzyński poinformował, Ŝe zwrócił się do Przewodniczącego Rady z 
prośbą o rozwaŜenie moŜliwości rozszerzenia katalogu świadczeń zdrowotnych o szczepionki 
przeciwko „pneumokokom”. Powiedział, Ŝe  materiał dostarczył Przewodniczącemu Rady, 
aby rada zadecydowała czy naleŜy zająć się tematem, do dzisiaj nie otrzymał odpowiedzi.   
 Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe 7 grudnia br. otrzymał pismo od radnego, 
uznał, Ŝe materiał nie zostanie przekazany radnym na sesję budŜetową, o co prosił radny 
Marek Pietrzyński, ale zostanie rozwaŜony w późniejszym terminie, 7 grudnia br. porządek 
obrad był juŜ opracowany.    
  Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad. 13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński wyjaśnił, Ŝe Starosta Poznański przesłał skargę 
na Wójta złoŜoną przez Pana Piotra Gadomskiego, zamieszkałego w Czerwonaku dotyczącą 
naraŜenia na niebezpieczeństwo rodziny Pana Piotra Gadomskiego. Pan Piotr Gadomski 
pismem z dnia 17.09.2008 r. wystąpił do Urzędu Gminy o usunięcie barierek ochronnych 
zabezpieczających chodnik i pas zieleni drogi łączącej ul. Zieloną z ul. Poprzeczną w 
Czerwonaku przed dewastowaniem przez przejeŜdŜające samochody –odpowiedzi udzielono 
po zasięgnięciu opinii StraŜy Gminnej i słuŜb ratowniczych. Poinformowano, iŜ ulica Piaskowa 
jest prawidłowo oznakowana oraz, Ŝe w przypadku prowadzenia akcji ratunkowej StraŜ 
PoŜarna wycina barierki noŜycami, w które jest wyposaŜona. W odpowiedzi na kolejne pisma 
Pana Piotra Gadomskiego, po odbyciu wizji w terenie i rozmowy z zainteresowanym 
poinformowano, iŜ odcinek ul. Piaskowej zostanie wyprofilowany i wzmocniony tłuczniem 
betonowym, zostanie dowieziony piasek z solą w okresie zimowym oraz wyjaśniono powody 
postawienia barierek ochronnych. Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w celu wyeliminowania 
poczucia zagroŜenia przez rodzinę Pana Gadomskiego w miejsce istniejących barier 
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ochronnych zostanie ustawiona bariera na zawiasach, będzie ona zamknięta na kłódkę, 
klucz zostanie udostępniony Panu Gadomskiemu, który w sytuacjach awaryjnych będzie 
mógł otworzyć szlaban i tym samym umoŜliwić działania słuŜb ratowniczych. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wytłumaczył, Ŝe droga, na której mieszka 
Pan Piotr Gadomski jest drogą bez przejazdu, zamontowanie barierek było konieczne z 
powodu bezpieczeństwa. Ustawiona bariera na zawiasach będzie otwierana tylko w 
sytuacjach awaryjnych. Klucz do szlabanu posiada Pan Piotr Gadomski, StraŜ PoŜarna oraz 
Urząd Gminy. 
   Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie projekt w/w 
uchwały. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad. 14. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Renata Walerych wyjaśniła, Ŝe komisja 
przygotowała plan pracy do lipca 2010 r. Zwróciła się z prośbą o składanie ewentualnych 
propozycji zmian  Prosiła o składanie ewentualnych zmian do przedstawionego planu. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak poddała pod głosowanie w/w plan. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Plan został przyjęty 16 głosami, 
przy 1 wstrzymującym i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Jerzy Wolniewicz zapytał o rozstrzygnięcie przetargu na odśnieŜanie dróg, 
zdaniem radnego warto zastanowić się nad podpisaniem umowy na 2 lata. Zapytał jak 
będzie rozwiązana sprawa włączenia się do ruchu przy wjeździe i wyjeździe z budynku 
usługowego, który zostanie wybudowany na naroŜniku ulicy Gdyńskiej i Piaskowej w 
Koziegłowach . 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe pierwszy przetarg na zimowe utrzymanie dróg 
został uniewaŜniony, do końca roku podpisano umowę z firmą, która wykonuje zlecenie 
bezprzetargowo, ogłoszono drugi przetarg, który został juŜ rozstrzygnięty, ale mogą wpłynąć 
odwołania. Odpowiadając na drugie pytanie radnego Wójt powiedział, Ŝe wzdłuŜ ulicy 
Piaskowej zostanie wybudowany dodatkowy odcinek drogi, ulica zostanie przebudowana, 
wjazd będzie ulicą Piaskową.  
 Radna Renata Walerych zapytała o prace w Wydziale Inwestycji przy budowie 
zespołu boisk sportowych ORLIK 2012 - czy zostanie posadzona zieleń oddzielająca boisko od 
cmentarza. Zwróciła uwagę na małą liczbę kontroli wykonanych przez Wydział Ochrony 
Środowiska w zakresie utrzymania psów. ZauwaŜyła, Ŝe trwa procedura planistyczna 
dotycząca zmiany planów zagospodarowania przestrzennego, jednym z punktów jest plan 
dotyczący terenów „Nad Wartą”, który miał zostać uchwalony, ale na jednej z 
wcześniejszych sesji punkt został wycofany z porządku obrad przez Wójta. W związku z 
powyŜszym zapytała dlaczego plan nie został ponownie przedłoŜony radnym. 
 Wójt wyjaśnił, Ŝe zostaną wykonane nasadzenia przy boisku od strony cmentarza, 
procedura planistyczna do planu „Nad Wartą” trwa, gdyŜ zainteresowani wnieśli uwagi. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk powiedział, Ŝe StraŜ Gminna kontroluje utrzymanie 
porządku i czystości oraz utrzymanie psów na bieŜąco. 
 
Ad.16. Wolne głosy i wnioski  
 Radny Waldemar Filipowicz przypomniał, Ŝe pismem z października 2009 r. Urząd 
Gminy wyraził wolę zamiany gruntów gminnych przeznaczonych pod urządzenie 
ogólnodostępnego nieodpłatnego parkingu w Koziegłowach na grunty naleŜące do 
Spółdzielni przeznaczone pod drogi publiczne. W odpowiedzi Spółdzielnia Mieszkaniowa 
wyraziła zadowolenie z podjęcia decyzji zamiany gruntów, w budŜecie Spółdzielni 
Mieszkaniowej są zarezerwowane środki na wykonanie parkingu. Radny proponuje ustalenie 
harmonogramu przekazania działek, aby w lutym przystąpić do podpisania aktu 
notarialnego, a w marcu dokonać cesji pozwolenia na budowę wraz z projektem. 
Spółdzielnia chce jak najszybciej przystąpić do realizacji parkingu. 
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 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński poinformował, Ŝe wpłynęła skarga 
Prokuratora Rejonowego Poznań – Nowe Miasto  na uchwałę Rady Gminy nr 260/XXXVI/2009 
z 19 marca 2009 r. w sprawie uchwalenia  regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy 
Czerwonak . 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe sprawa jest skomplikowana wynika to z 
niejasnych przepisów, braku korelacji przepisów ze stanem technicznym, nie moŜe być tak, Ŝe  
regulamin tworzony przez jedno przedsiębiorstwo jest na uŜytek drugiego.  
 Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Daniela Jankowska-Bachor w 
imieniu komisji i własnym złoŜyła serdeczne podziękowania pracownikom Biura Rady za 
całoroczną pracę. 
 Radna Anna Flaczyńska zapytała o dostarczanie wody mieszkańcom Dębogóry.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe projekt jest na ukończeniu, gmina 
otrzyma pozwolenie na budowę, w budŜecie są zarezerwowane środki na pociągnięcie 
magistrali wody i moŜliwość podłączenia się. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Ewa Banaszak zapytała o rozpatrzenie moŜliwości 
postawienia lampy na ulicy Bukowej na Zdrojach oraz czy istnieje moŜliwość wyznaczenia 
godzin przyjmowania dzieci w poradni w Czerwonaku, na dzień dzisiejszy dzieci przyjmowane 
są razem z dorosłymi pacjentami.  
 Radna Anna Flaczyńska odpowiedziała, Ŝe zdrowe dzieci w poradni w Czerwonaku 
mają wyznaczone godziny, do poradni przyjmowani są pacjenci zapisani na konkretną 
godzinę, nie moŜna zabronić ludziom wchodzenia do ośrodka zdrowia, nie obowiązują 
przepisy mówiące o osobnych poradniach dla dzieci, jest wspólna poradnia dla dzieci i 
dorosłych. 
 
Ad. 17. Zamknięcie sesji.    
 Przewodniczący Rady Zbigniew Zieliński zamknął XLVII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Katarzyna Płonka  
Izabela Lesiecka 
 

 
              
  
  
 
  
  
 
 


